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Številka: 022-05/17-1/         EPA 1831-VII 
Ljubljana,  28. 4. 2017 
 
Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je, na podlagi drugega odstavka 56. 
člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05- uradno prečiščeno 
besedilo, 95/09 - odl. US in 21/13 - ZFDO-F) in 20. člena Poslovnika Državnega 
sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15), oblikovala naslednje 
 

M n e n j e 
 

k Predlogu zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o Kmetijsko 
gozdarski zbornici Slovenije (ZKGZ-C) - druga obravnava 

 
Komisija za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je na 38. seji 24. 4. 2017 obravnavala 
Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o Kmetijsko gozdarski zbornici 
Slovenije, ki ga je v zakonodajni postopek predložil poslanec Andrej Čuš. 
 
Komisija ne podpira predloga zakona.  
 
Cilj predloga zakona je ukinitev obveznega članstva v Kmetijsko gozdarski zbornici 
Slovenije (v nadaljnjem besedilu: KGZS) in uvedba prostovoljnega članstva ter 
sprememba dosedanjega načina volitev organov vodenja. Predlagatelj je pojasnil, da 
je KGZS ena redkih zbornic, ki ima obvezno članstvo, Ustava Republike Slovenije pa 
določa, da se vsak lahko svobodno združuje z drugimi. S spremembo predlagatelj 
želi KGZS preoblikovati v zasebnopravno zbornico, tako kot sta to Gospodarska 
zbornica Slovenije in Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije. Meni, da so spremembe 
potrebne tudi zato, ker je na zadnjih volitvah glasove oddalo le okoli 7 % članov. 
 
Z ukinitvijo obveznega članstva se ne strinja ne Vlada ne komisija. Dejstvo, da je 
KGZS ustanovljena z zakonom in je članstvo obvezno ter se plačuje članarina, h 
kateri daje soglasje Vlada, daje KGZS reprezentativnost. Ukinitev obveznega 
članstva bi pomenila drastičen upad članstva in bi zato KGZS težko ostala 
reprezentativna organizacija kmetov. To se je zgodilo v drugih državah, kjer so ukinili 
obvezno članstvo. Poleg tega so prejšnje novele zakona že privedle do tega, da se je 
število članov znižalo za 60.000, prav tako se je znižala članarina, ki ni pretirano 
visoka. Ukinitev obveznega članstva bi tudi pomenila, da bi KGZS postala 
predstavnica močnih interesov, nihče pa ne bi zagovarjal interesov malih in gorskih 
kmetij. Zgolj ukinitev obveznega članstva ne bo rešila težav s slabim organiziranjem 
članstva ali pa povečala odstotka udeležbe na volitvah, ki so organizirane na enak 
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način kot državnozborske. V preteklosti je že bila možnost volitev po pošti in člani 
komisije so podprli predlog, da se razmisli o ponovni uvedbi tega sistema. 
 
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije Cvetko Zupančič. 
 
 
                                                                                                Predsednik komisije 

Cvetko Zupančič, l.r. 


